
UNGDOMSSKOLEBESTYRELSESMØDE  

Tirsdag den 26. november 2019  

Kl. 17:00-19:00  

Jour. nr. 18.09.01.19.04  

Referat______________________________________________________________________________  

  
Tilstede : Anne Hjorth, Lars Guhle, Erik Schwartz, Anna Rosa Haumark Carlsen, Jette Østergaard, Troels 

Nysom, Mads Aafeldt.  

  
Afbud: Pia Nyring, Peter Laursen, Robert Mikelsons  

  

1. Meddelelser fra Børne og Skoleudvalget  

1. Jette og Naja orienterede om UU-Gentofte på sidste skoleudvalgsmøde. 

Udvalget var meget begejstrede.  

2. Måltal og aktiviteter ifbm. erhvervsuddannelser. Tallene i Gentofte er meget 

langt fra de nationale mål. Gentofte har sat et mål på 5% hvilket er lidt højere end de 3,5% 

der lige nu vælger erhvervsuddannelser.  

  

2.    Meddelelser fra Ungdomsskolen  

  
Fritidsafdelingen  

Fritidsafdelingen har igen i år oplevet en markant nedgang i tilmeldte elever, tendensen er den samme på 

landsplan. De hold der er oprettet er Japansk, Navigation, Dansk-og engelsk for 2-sprogede, Dykker og 

knallerthold. Det eneste kommunale valgfag der har fået tilmeldinger nok er tysk. Vi vil overveje hvilke nye 

tiltag vi må foretage i Fritidsafdelingen til næste skoleår, så midlerne bliver brugt, hvor de unge har interesse 

og/eller et reelt behov.    

  
Fredagsklubben  

I forbindelse med at det blev politisk besluttet, at organiseringen af kommunens klubtilbud til unge fra 

7.klasse og op til 25 år fremover skal drives af Unges Frie Tid, er vi i dialog med lederen af Byens Hus med 

henblik på at flytte Fredagsklubben ned til Byens Hus.    

  
10.klasse  

Pt. er der 56 elever indskrevet i 10.klasse. Vi har haft en jævn strøm af elever ind og endnu ikke udskrevet 

nogen. Teamet, der i år består af ca. 50% ny folk, arbejder godt sammen og supplerer hinanden godt. Der har 

været lidt logistiske udfordringer med ansatte, der har hele og halve stillinger uden for teamet bl.a. i Byens 

Hus og i det nye vejlederteam i kommunen.   

  
Kvisten og Rejseholdet  

Rejseholdet har pt 9 elever og Kvisten 7 elever.  Skolevisitationen har i november visiteret flere elever til 

begge tilbud.  

Enkeltmand  

Der er pt 3 elever i Enkeltmand. Alle sandsynligvis kommende elever til Kvisten.    

Afdeling U  

Fortsat tæt samarbejde mellem Søgårdsskolen og Ungdomsskolen.  

AST  

Der er pt 6 elever indskrevet og til januar kommer tilbuddet op på fuld normering så vi bliver 8 elever i 

alt. Klassen har lige været på lejrtur i Nyvangshytten. Turen forløb efter planen og både elever og voksne fik 

en super oplevelse i et godt og tæt fællesskab.  

Vito Udskoling   

Vito udskoling har pt 30 elever som er placeret på 4 hold både på Bregnegårdsvej og Hartmannsvej. Der er 5 



elever tilknyttet vores introhold; et højt antal i forhold til hvad det plejer at være. De øvrige elever er spredt 

på de 3 andre hold. Vi har ingen elever der afslutter til jul med Dansk prøve 2.  

Vi er her i efteråret tovholdere på to projekter i fremtidens udskoling. Formålet er at kvalificere og udvikle 

skolepraktikforløb som skal sikre at den enkelte unge har en styrket mulighed for at kunne gennemfører et 

grundskoleforløb og at understøtte den enkelte elev i overgangen fra grundskole til en ungdomsuddannelse 

eller lignende kompetencegivende forløb.   

  
Vito elevers forankring i almenområdet Maglegårdsskolen  

• 4 elever fra Vito følger et naturfagsmodul om torsdagen på 8 klasse trin fra kl 8-14. Der 

deltager en lærer fra Vito i hele modulet. Læreren har herudover et modul med de samme elever, 

hvor der arbejdes med feedback og forforståelse.  

Projektperioden 01.09.19- 01.04.20  

Vi er stadigvæk i opstartsfasen og der evalueres løbende både imellem de involverede lærere og imellem 

ledelserne.  

Vito elevers forankring i almenområdet-10 klasse  

• En lærer fra Vito deltager i et matematik og engelsk modul i 10 klasse to gange om ugen. 

Herudover har Vito læreren et modul med de samme elever, hvor der arbejdes med forforståelse 

og feedback. Der deltager 4 elever.   

Alle 4 elever deltog i terminsprøver i engelsk og matematik  

Projektperioden 01.09.19-01.04.20  

Der er et godt samarbejde i mellem de to lærere. Der skal evalueres imellem de involverede lærere/team og 

ledelsen, om hvilke udfordringer der er og hvordan vi sikre en forankring og en udvikling på dette felt.  

  

• Viti er et fællesvalgsmodul, hvor 10.klasse og Vito sammen planlægger og gennemfører 3 

valghold på tværs. Der er 81 elever og 11 lærere involverede.  

Projektperiode 1.10.19-20.12.19  

  

• Praktikuge i 10 klasse i uge 5 2020. 6 elever fra Vito deltager i undervisningen,2 på hvert 

hold.  

Der arbejdes med forståelse og feedback. Herudover et kendskab til krav og fagligt niveau.  

  

Barakken  

Igennem flere år har vi opbygget Barakken til den standard og det niveau den har i dag. Det har været en 

målrettet indsats for at skabe et miljø som matcher de ungegrupper vi arbejder med, og som kan understøtte 

de behov vi har for et fleksibelt pædagogisk område med plads til fællesskab, kreativitet og fysisk 

udfoldelse.   

Barakken er åben i hverdage fra 14-17 og i er altid bemandet med minimum 2 medarbejdere i åbningstiden. 

Som noget nyt i skoleåret 2019-20 indgår vores mentorer i bemandingen, og det har haft den effekt, at visse 

elvgrupper som ikke tidligere kom regelmæssigt i Barakken nu kommer rimelig konstant. Grafen illustrere 

det daglige antal besøgende i oktober.  

Der forhandles med Unges Frie Tid om tildelingen af resurser til at drive Barakken. Pt tildeles der 9 timer 

om ugen.  

  

Herudover bliver Barakken brugt af mange andre brugere fx STU og til meget forskellig artede opgaver og 

aktiviteter.   

  
Ungdomsskolens meddelelser blev taget til efterretning.  

  
  

3. Film, folder og plakater   

  
Den 4. oktober blev Ungdomsskolens elever og medarbejdere præsenteret for de produkter, der er det 



foreløbige resultat af arbejdet med visionen og værdigrundlaget  for Ungdomsskolen. Bestyrelsen vil 

under dette punkt få præsenteret de 3 produkter og få lejlighed til at kommentere og drøfte indholdet.   

v. Jette Østergaard.  

1. Bestyrelsen synes godt om både film, plakater og folderen og understregede 
vigtigheden af at materialet kom ud til folkeskolerne og andre eventuelt kommende elever til 

Ungdomsskolen.  

  

4. Fra UU Nord til UU Gentofte – orientering og drøftelse  

  
Mads Aafeldt og Jette Østergaard giver en status på arbejdet i UU Gentofte med et særligt fokus på 

udviklingsområderne:  

• Den unges stemme – hvad ønsker de unge sig af vejledningen i Gentofte?  

• Tilbud om individuel vejledning til alle  

• Styrket forældrevejledning  

• Styrket samarbejde mellem UU Gentofte og ungdomsuddannelserne i Gentofte.  

• Ungevejledningen tættere på ungemiljøerne.  

• Nyt praktik- undervisnings- og vejledningsforløb til unge i udskolingen.  

• Lars pointerede at den afsluttende feedback også skal gå fra den unge og skolen 

tilbage til praktikstedet.   

Derudover en status på FGU.  

  
       Orienteringen blev taget til efterretning.  

  

5. FN’s verdensmål.  

  
Den faglige overskrift for dette skoleår i Ungdomsskolen er FN’s verdensmål med særligt fokus 

på bæredygtigt forbrug og adfærd. Ungdomsskolen deltager den 20. november i en 

innovationsworkshop i rådhushallen, hvor der skal arbejdes med at konkretisere en række tiltag på 

skolen.   

Alle skolens elever og medarbejdere deltager i uge 51 i en fælles emneuge om verdensmålene. Information 

og oplæg til drøftelse v. Jette Østergaard og Jacob Berger Strønæs.   

  
Taget til efterretning.  

  

6. Planlægning af bestyrelsesmøder i 2020  

  

Der skal fastlægges 3 møder i foråret 2020. Hvilken ugedag passer bedst?   

  

Der holdes fast i tirsdage som mødedage (tirsdag d. 17. marts har Lars Guhles datter fødselsdag  

  

7. Eventuelt, herunder den gode historie  

1. Erik har den gode historie om Arthur der efter en koncerttur til Polen fik 

genoptaget kontakten til sin polske far.  

  

 


